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Protokół Nr LIX/2023 

z sesji Rady Powiatu w Kluczborku  

w dniu  30 listopada 2023 r. 

  

 

LIX Sesję Rady Powiatu w Kluczborku otworzył o godz. 1300 Przewodniczący Rady 

Powiatu Andrzej Olech, który przywitał wszystkich radnych, oraz osoby obecne na sali.  

Następnie Przewodniczący stwierdził, że w dniu dzisiejszym  podejmowane  uchwały 

będą prawomocne, gdyż obecnych na sesji jest 18 radnych.  

 

Zanim Przewodniczący Rady przeszedł do porządku obraz poprosił o powstanie wszystkich 

obecnych na sali i uczczenie minutą ciszy dwóch radnych, którzy odeszli w ostatnim czasie. 

Radny kadencji 1998-2002, Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego - 

Michał Malinowski, był także Prezesem SM Przyszłość w Kluczborku przez wiele lat. Radny 

kadencji 1998-2002- Eugeniusz Grzesik, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, był Wójtem 

Gminy Lasowice Wielkie.  

 

 

Kolejno Przewodniczący Rady poddał porządek obrad pod głosowanie: 

1.Sprawy porządkowo-organizacyjne: 

1.1/otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

1.2/zatwierdzenie porządku obrad, 

1.3/zatwierdzenie protokołu z LVIII Sesji Rady Powiatu w Kluczborku, 

2.Podjęcie uchwał:  

2.1/zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Kluczborskiego na rok 

2023, 

2.2/w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej, 

2.3/zmieniająca Uchwałę Nr LVIII/355/2023 z dnia 27 października 2023 r. w sprawie 

określenia zadań do realizacji ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych na 2023 rok, 

2.4/w sprawie zmiany uchwały Nr V/51/2019 Rady Powiatu w Kluczborku z dnia 20 marca  

2019 r. w sprawie nadania Statutu Domu Pomocy Społecznej w Kluczborku, 

2.5/w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy pomiędzy Powiatem Kluczborskim, jako 

Organizatorem a Przedsiębiorstwem Komunikacji Samochodowej w Kluczborku Sp. z o.o. 

jako Operatorem o świadczenie usług publicznych w zakresie publicznego transportu 

zbiorowego, 

2.6/w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej wykonania linii krawędziowych na drodze 

powiatowej DP 1306O. 

3. Informacja Zarządu Powiatu o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2022-

2023. 

4.Przyjęcie sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu w Kluczborku za okres  

od 29.09.2023r. do 30.10.2023r. 

5.Wolne wnioski. 

6.Zamknięcie obrad 

 

 

W związku z brakiem uwag do przedstawionego porządku obrad Przewodniczący zarządził 

głosowanie nad proponowanym porządkiem: 
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Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Artur Nowak, Marcin Michalski, Maciej Sitek, Przemysław Panicz, Jarosław Przybył, 

Ryszard Okaj, Celina Zając, Norbert Waliczek, Robert Wietrzyk, Teresa Wróbel, Andrzej 

Olech, Lesław Czernik, Magdalena Durecka, Wojciech Smolnik, Jakub Goliński, Zdzisław 

Pelc, Piotr Pośpiech, Damian Buła 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 

Mariusz Pieńkowski 

 

Następnie Przewodniczący Rady przedstawił protokół z LVIII Sesji Rady Powiatu,  

do którego radni nie wnieśli żadnych zapytań. 

Radni zatwierdzili protokół. 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Maciej Sitek, Robert Wietrzyk, Przemysław Panicz, Marcin Michalski, Jarosław Przybył, 

Wojciech Smolnik, Jakub Goliński, Ryszard Okaj, Andrzej Olech, Magdalena Durecka, 

Norbert Waliczek, Lesław Czernik, Celina Zając, Damian Buła, Teresa Wróbel, Zdzisław 

Pelc, Artur Nowak 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Piotr Pośpiech 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 

Mariusz Pieńkowski 

 

 

Do punktu 2.1. porządku obrad 

 

Przewodniczący Rady przestawił Radzie kolejny projekt z porządku, który dotyczył uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Kluczborskiego na rok 2023. 

Przewodniczący zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Robert Wietrzyk, Maciej Sitek, Jakub Goliński, Ryszard Okaj, Jarosław Przybył, Wojciech 

Smolnik, Artur Nowak, Przemysław Panicz, Norbert Waliczek, Celina Zając, Marcin 

Michalski, Lesław Czernik, Zdzisław Pelc, Magdalena Durecka, Andrzej Olech, Damian 

Buła, Teresa Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Piotr Pośpiech 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 

Mariusz Pieńkowski 

 

Radni podjęli Uchwałę Nr LIX/357/2023 zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Powiatu Kluczborskiego na rok 2023.  
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Do punktu 2.2  porządku obrad 

 

Przewodniczący Rady przedstawił radnym projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej. Radni nie wnieśli zapytań do projektu. Przewodniczący rozpoczął 

głosowanie.  

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Artur Nowak, Maciej Sitek, Robert Wietrzyk, Marcin Michalski, Ryszard Okaj, Jakub 

Goliński, Przemysław Panicz, Jarosław Przybył, Norbert Waliczek, Celina Zając, Andrzej 

Olech, Magdalena Durecka, Lesław Czernik, Zdzisław Pelc, Wojciech Smolnik, Teresa 

Wróbel, Damian Buła 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Piotr Pośpiech 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 

Mariusz Pieńkowski 

 

Radni podjęli Uchwałę Nr LIX/358/2023 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej. 

 

 

Do punktu 2.3 porządku obrad 

 

Kolejno Przewodniczący przedstawił radnym kolejny projekt uchwały zmieniającej Uchwałę 

Nr LVIII/355/2023 z dnia 27 października 2023 r. w sprawie określenia zadań do realizacji  

ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 2023 rok.  

W związku z brakiem uwag przewodniczący zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Maciej Sitek, Jarosław Przybył, Przemysław Panicz, Jakub Goliński, Wojciech Smolnik, 

Robert Wietrzyk, Celina Zając, Ryszard Okaj, Zdzisław Pelc, Andrzej Olech, Marcin 

Michalski, Damian Buła, Lesław Czernik, Norbert Waliczek, Magdalena Durecka, Artur 

Nowak, Piotr Pośpiech, Teresa Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 

Mariusz Pieńkowski 

 

W głosowaniu radni podjęli uchwałę Nr LIX/359/2023 zmieniającą Uchwałę  

Nr LVIII/355/2023 z dnia 27 października 2023 r. w sprawie określenia zadań do realizacji  

ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na 2023 rok. 

 

 

Do punktu 2.4 porządku obrad 

 

Kolejno Przewodniczący przedstawił radnym kolejny projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały Nr V/51/2019 Rady Powiatu w Kluczborku z dnia 20 marca  2019 r. w sprawie 

nadania Statutu Domu Pomocy Społecznej w Kluczborku. Przewodniczący zarządził 

głosowanie nad projektem uchwały. 
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Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Maciej Sitek, Jakub Goliński, Jarosław Przybył, Przemysław Panicz, Wojciech Smolnik, 

Norbert Waliczek, Ryszard Okaj, Robert Wietrzyk, Lesław Czernik, Celina Zając, Magdalena 

Durecka, Andrzej Olech, Marcin Michalski, Damian Buła, Artur Nowak, Zdzisław Pelc, 

Teresa Wróbel, Piotr Pośpiech 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 

Mariusz Pieńkowski 

 

W głosowaniu radni podjęli uchwałę Nr LIX/360/2023 w sprawie zmiany uchwały  

Nr V/51/2019 Rady Powiatu w Kluczborku z dnia 20 marca  2019 r. w sprawie nadania 

Statutu Domu Pomocy Społecznej w Kluczborku. 

 

 

Do punktu 2.5 porządku obrad 

 

Kolejno Przewodniczący przedstawił radnym kolejny projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie umowy pomiędzy Powiatem Kluczborskim, jako Organizatorem  

a Przedsiębiorstwem Komunikacji Samochodowej w Kluczborku Sp. z o.o. jako Operatorem 

o świadczenie usług publicznych w zakresie publicznego transportu zbiorowego. 

Przewodniczący zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Maciej Sitek, Jakub Goliński, Ryszard Okaj, Jarosław Przybył, Marcin Michalski, Wojciech 

Smolnik, Przemysław Panicz, Teresa Wróbel, Norbert Waliczek, Magdalena Durecka, 

Zdzisław Pelc, Lesław Czernik, Robert Wietrzyk, Damian Buła, Andrzej Olech, Celina Zając, 

Piotr Pośpiech, Artur Nowak 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 

Mariusz Pieńkowski 

 

W głosowaniu radni podjęli uchwałę Nr LIX/361/2023 w sprawie wyrażenia zgody  

na zawarcie umowy pomiędzy Powiatem Kluczborskim, jako Organizatorem  

a Przedsiębiorstwem Komunikacji Samochodowej w Kluczborku Sp. z o.o. jako Operatorem 

o świadczenie usług publicznych w zakresie publicznego transportu zbiorowego.  

 

 

Do punktu 2.6 porządku obrad 

 

Kolejno Przewodniczący przedstawił radnym kolejny projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

petycji dotyczącej wykonania linii krawędziowych na drodze powiatowej DP 1306O. 

Przewodniczący zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 
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Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Maciej Sitek, Jakub Goliński, Wojciech Smolnik, Jarosław Przybył, Przemysław Panicz, 

Artur Nowak, Ryszard Okaj, Celina Zając, Robert Wietrzyk, Norbert Waliczek, Magdalena 

Durecka, Zdzisław Pelc, Lesław Czernik, Andrzej Olech, Marcin Michalski, Damian Buła, 

Piotr Pośpiech, Teresa Wróbel 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 

Mariusz Pieńkowski 

 

W głosowaniu radni podjęli uchwałę Nr LIX/362/2023 w sprawie w sprawie rozpatrzenia 

petycji dotyczącej wykonania linii krawędziowych na drodze powiatowej DP 1306O. 

 

 

Do punktu 3 porządku obrad 

 

Kolejno Przewodniczący przedstawił radnym informację Zarządu Powiatu o stanie realizacji 

zadań oświatowych w roku szkolnym 2022-2023. Przewodniczący poprosił Panią Joannę 

Neugebauer- Naczelnik Wydziału Edukacji o głos. Pani Joanna Neugebauer przedstawiła 

informację o stanie realizacji zadań oświatowych (załącznik nr 1). Głos zabrała Pani 

Wiceprzewodnicząca Celina Zając, która zapytała w jakich programach rządowych, 

pozabudżetowych, europejskich uczestniczą szkoły? Poprosiła również o przedstawienie 

przeprowadzonych remontów i inwestycji w szkołach i placówkach oświatowych.  

Pani Joanna Neugebauer powiedziała, że te dane zawarte są w przesłanej do radnych 

informacji. W roku szkolnym 2022/2023 w szkołach, placówkach oświatowych powiatu 

kluczborskiego zrealizowano remonty na łączną kwotę 6 905 068,65 zł, pokazuje to Tabela 24 

(załącznik nr 1). Głownie są to inwestycje i remonty z podaniem źródła finansowania.  

Tabela 25 (załącznik nr 1) pokazuje udział nauczycieli i uczniów w tzw. „projektach 

miękkich” w roku szkolnym 2022/2023. Wypowiedź uzupełnił Pan Starosta Mirosław 

Birecki, który powiedział, że w trakcie obecnej kadencji udało się Powiatowi poprawić bazę 

oświatową. Jeden z największych remontów to była modernizacja SOSW. Udało  

się wyremontować budynek, dobudować windę, wybudować boisko i plac zabaw dla dzieci. 

Udało się pozyskać środki na halę sportową przy ZS nr 1 w Kluczborku. To hala typu 

Olimpia, czyli boisko wielofunkcyjne wraz z zadaszeniem o stałej konstrukcji. 

Przedsięwzięcie to koszt około 3 200 000zł. Powiat zdobył 70-procentowe dofinansowanie  

na ten cel z rządowego programu Olimpia. Praktycznie wszystkie powiatowe szkoły mają już 

nowoczesne boiska. W ostatnim czasie boiska wielofunkcyjne zyskały Zespół Szkół Licealno-

Technicznych i Zespół Szkół nr 2, natomiast przy Zespole Szkół Ogólnokształcących została 

otwarta bieżnia ze sztuczną nawierzchnią zakończona skocznią w dal. Środek bieżni 

zagospodarowano na boisko trawiaste. Bieżnia została sfinansowana ze środków unijnych  

a już boisko ze środków własnych. Głos zabrał Pan radny Piotr Pośpiech, który odniósł się do 

wypowiedzi Pani Naczelnik Wydziału Edukacji i Sportu odnośnie liczby etatów nauczycieli 

w przeliczeniu na liczbę uczniów. W czasie wypowiedzi Pani Naczelnik Wydziału Edukacji 

powiedziała, że ilość uczniów od 2019 roku w naszych szkołach wzrasta. Natomiast jeśli 

chodzi o liczbę etatów nauczycieli to w stosunku do 2018 roku jest in minus 37,74 etatów 

pedagogicznych. Jeśli chodzi o 2023 rok to jest minus prawie 25 etatów. Zapytał  

czy te 25 etatów o które została pomniejszona kadra nauczycielska zostały wliczone  

do etatów przeliczeniowych (osoby, które przebywają na zwolnieniach lub na urlopach)?  

Bo to pokaże skalę spadku zatrudnienia. Pani Joanna Neugebauer powiedziała, że do etatów 

przeliczeniowych były wliczone urlopy dla poratowania zdrowia, zwolnienia chorobowe 
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natomiast jeśli chodzi o urlopy bezpłatne i wychowawcze to nie są wliczane,  

one też nie są subwencjonowane. Każdy inny etat jest subwencjonowany. Etaty pracowników 

przebywających na urlopach wychowawczych wliczane są. Pan radny Piotr Pośpiech upewnił 

się czy w wykazanych 299,63 etatach jest wliczone 25 etatów osób które przebywają  

na urlopach zdrowotnych bądź dla poratowania zdrowia czy nie? Kolejne dane pokazują ilość 

etatu przeliczeniowego, który pokazany był jako dosyć wysoki. Pani Joanna Neugebauer 

odpowiedziała, że musi to sprawdzić. Pan Lesław Czernik powiedział, że chodzi  

o optymalizację etatów co do ilości uczniów. W tej chwili jest o tyle dobra sytuacja,  

że w stosunku do uczniów etatów nauczycielskich jest „w sam raz”. Nabór w przyszłym roku 

będzie oscylowała w granicach 200 uczniów gdzie  w latach ubiegłych liczba uczniów była  

na poziomie 700. Chodzi o to aby zostały wypracowane takie ilości godzin aby nie trzeba 

było nikogo pozbawiać pracy. Nauczyciele zejdą z godzin ponadwymiarowych i będzie 

zatrudnienie dla całej kadry wychowawczej jaka jest obecnie w placówkach.  Głos zabrał  

Pan radny Piotr Pośpiech, który powiedział, że pytanie zadał w trosce o los nauczycieli. Zapas 

godzin nadliczbowych jest tak duży, że obecny stan zatrudnienia zmieści się. Co do roku 

2023 i subwencji oświatowej w poszczególnych latach, szczególnie w zakresie niedoboru, 

szczególnie w roku 2022. Różnica pomiędzy dochodami a wydatkami wynosiła 7 800 000zł. 

Czy w tym roku (2023) i w jakiej skali deficyt w oświacie będzie się zamykał? Jaka to będzie 

kwota? Odpowiedział Pan Lesław Czernik, że będzie to kwota około 10 000 000zł, związana  

ze wzrostem kosztów utrzymania i funkcjonowania szkół. Rosną koszty wynagrodzenia 

nauczycieli, rosną koszty utrzymania. Głos zabrał Pan radny Jakub Goliński, który zapytał 

czy w tej różnicy są wydatki inwestycyjne czy tylko bieżące. Pan Lesław Czernik 

odpowiedział, że są to wydatki bieżące. Kolejno głos zabrał Pan radny Piotr Pośpiech, który 

powiedział, że taką informację powinni radni dostać. Pan Lesław Czernik powiedział,  

że informacja dotyczyła roku szkolnego 2022/2023 więc taką informację na pewno  

w przyszłym roku radni otrzymają. Pan radny Piotr Pośpiech zapytał czy na koniec roku 2023 

będą jeszcze jakieś zmiany w budżecie konieczne dla jego zamknięcia do poziomu 

brakujących środków na oświatę? Czy dzisiejszy plan, który jest w budżecie uchwalony  

na 30 listopada 2023r. zabezpiecza wydatki na oświatę do końca roku? Odpowiedział  

Pan Lesław Czernik, że zmiany do końca roku nie są planowane i ma nadzieję, że do końca 

roku nic nie wydarzy się nieprzewidywalnego. Przewodniczący poddał informację  

pod głosowanie.  W wyniku głosowania przyjęli powyższą informację.  
 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Wojciech Smolnik, Robert Wietrzyk, Ryszard Okaj, Celina Zając, Norbert Waliczek, Jakub 

Goliński, Magdalena Durecka, Jarosław Przybył, Przemysław Panicz, Maciej Sitek, Artur 

Nowak, Damian Buła, Andrzej Olech, Teresa Wróbel, Marcin Michalski, Lesław Czernik, 

Mariusz Pieńkowski 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Piotr Pośpiech 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 

Zdzisław Pelc 

 

 

Do punktu 4 porządku obrad 

 

Kolejno Przewodniczący przedstawił radnym sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu  

w Kluczborku za okres od 29.09.2023r. do 30.10.2023r. Przewodniczący poddał 

sprawozdanie pod głosowanie.   
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W wyniku głosowania przyjęli powyższe sprawozdanie.  

 

 

 

Wyniki imienne: 

ZA (10) 

Maciej Sitek, Artur Nowak, Przemysław Panicz, Ryszard Okaj, Wojciech Smolnik, Robert 

Wietrzyk, Lesław Czernik, Mariusz Pieńkowski, Andrzej Olech, Jarosław Przybył 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (8) 

Jakub Goliński, Norbert Waliczek, Magdalena Durecka, Teresa Wróbel, Marcin Michalski, 

Damian Buła, Celina Zając, Piotr Pośpiech 

NIE GŁOSOWALI/NIEOBECNI (1) 

Zdzisław Pelc 

 

 

Do punktu 5 porządku obrad 

 

Głos w wolnych wnioskach zabrał Pan radny Damian Buła, który zapytał czy zostały wysłane 

radnym pisma odnośnie sprawy dyrektora DPS w Kluczborku? Pan Starosta Mirosław Birecki 

odpowiedział, że pisma nie zostały wysłane, są do wglądu. Pan radny Damian Buła 

powiedział, że lepiej byłoby to wysłać drogą mailową, bo nie każdy ma czas na zapoznanie 

się z pismem w Biurze Rady. Przesłanie drogą elektroniczną jest prostsze i o wiele szybsze. 

Pan Starosta odpowiedział, że jeżeli żadne argumenty nie będą stały przeciw to oczywiście 

pisma zostaną radnym przesłane. Głos zabrał Pan radny Piotr Pośpiech mówiąc, że procedura 

rozwiązania stosunku pracy z Dyrektorem DPS Kluczbork została wszczęta kilka miesięcy 

temu. To nie jest komfortowa sytuacja dla człowieka, który pracuje i codziennie wykonuje 

swoje obowiązki. Radnemu chodzi o sposób postępowania w tej sprawie. Było 3 miesięczne 

opóźnienie w przekazaniu pisma, które było skierowane do wiadomości do Rady Powiatu. 

Czy pismo, które przyszło teraz z Urzędu Wojewódzkiego jako uzupełniające, a wpłynęło 

około połowy listopada było skierowane do wiadomości do Rady Powiatu? Pan Starosta 

Mirosław Birecki odpowiedział, że nie, pismo było skierowane do Starostwa.  

Jeśli wpłynęłoby do wiadomości do Rady Powiatu byłoby dostępne w Biurze Rady.  

Pan radny Piotr Pośpiech powiedział, że jeśli pismo nie było skierowane do rady Powiatu  

to radni chcieliby zapoznać się z jego treścią. W zaleceniach pokontrolnych służby Wojewody 

wskazują na doprowadzenie do stanu zgodnego z prawem. Co trwa w wydaniu Zarządu 

Powiatu w Kluczborku od kwietnia. Głos zabrał Przewodniczący Rady Andrzej Olech, który 

powiedział, że intencja Zarządu Powiatu jest taka aby pomóc temu człowiekowi. Intencją nie 

jest szybkie załatwienie tematu. Sprawa jest na tyle skomplikowana formalno-prawnie,  

że wymaga wielu analiz. Głos zabrał Pan Starosta Mirosław Birecki, który powiedział,  

że Dyrektor DPS Kluczbork został zatrudniony z istotnym naruszeniem prawa i Urząd 

Wojewódzki nakazuje doprowadzić obecny stan do stanu zgodnego z prawem. Głos zabrał 

radny Piotr Pośpiech, który zapytał dlaczego wcześniej znając stan fatyczny Starosta  

nie podejmował żadnych działań? Pan Dyrektor przepracował na stanowisku pomocy 

społecznej już 5 lat albo więcej. Jeżeli kontrola mówi, że formalnie nie to proszę działać, 

doprowadzić do stanu zgodnego z prawem. W przypadku rozwiązania tego stosunku pracy 

zostanie wydane świadectwo pracy, w którym będzie napisane gdzie pracował przez ostatnie 

prawie 6 lat. Taka osoba z takim świadectwem, posiadająca kwalifikacje może starować  

w każdym konkursie. Głos zabrał Pan Starosta Mirosław Birecki, który powiedział, że sprawa 

jest procedowana. Aby rozwiązać stosunek pracy to musi być formalna zgoda Rady Gminy 

Lasowice Wielkie na rozwiązanie stosunku pracy. Bez względu na to czy ta zgoda  
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jest wiążąca czy nie, taką zgodę należy otrzymać. W związku z tym pismo zostało skierowane 

do Rady Gminy Lasowice Wielkie, która powołała Komisję Doraźną, zwołaną 28 września. 

Pan Starosta został poinformowany 28 listopada 2023r., że na Sesji w dniu 29 listopada 

2023r. zostanie odczytany protokół z w/w posiedzenia oraz przeprowadzona dyskusja  

w temacie. Odpowiednia Uchwała zostanie podjęta na Sesji grudniowej. Głos zabrał  

Pan radny Piotr Pośpiech, który poprosił o przesłanie pisma pocztą elektroniczną w trybie 

pilnym do radnych. Pan Starosta odpowiedział, że po Sesji pismo zostanie wysłane.  

Głos zabrał Pan radny Damian Buła, który zapytał o bójkę międzyszkolną. Jakie środki 

zaradcze podejmuje Organ Prowadzący aby zapobiegać takim sytuacjom? Czy włączył  

się też w to Komendant Powiatowy Policji? Dlaczego do tego doszło? Przewodniczący Rady 

Andrzej Olech powiedział, że bójka była poza terenem szkoły. Kolejno głos zabrał 

Wicestarosta Lesław Czernik, który powiedział, że incydent miał miejsce w piątek, narada 

Dyrektorów odbyła się we wtorek w następnym tygodniu. Tej sprawie poświęcono bardzo 

dużo czasu. Odbyło się spotkanie Dyrektorów z Komendantem Policji. Dyrektorzy  

byli zobowiązani do przedstawienia informacji na temat podjętych działań. Z tych informacji 

wynika, że przeprowadzili rozmowy z uczniami, konsultacje z psychologami, pedagogami. 

Pomimo tego, że rzecz dotyczyła terenu pozaszkolnego. Zostało też wszczęte postepowanie 

przez kluczborską Policję, która jest w toku. O głos został poproszony Dyrektor ZSL-T  

w Kluczborku, który wyjaśnił zaistniałą sytuację. Nieporozumienie między uczniami miało 

miejsce poza terenem szkoły, między ul. Konopnicką a ul. Byczyńską. Młodzież,  

która w dużej mierze jest pełnoletnia właśnie tam zgromadziła się. W Szkole ZSL-T od 2017 

roku istnieje zarządzenie, gdzie oficjalnie jest zakaz opuszczania terenu szkoły. Natomiast 

trudno tą młodzież, która jest często pełnoletnia, przytrzymywać, pilnować wokół ogrodzenia 

szkoły, wszystkie pobliskie uliczki patrolować. Od lat trwa taka sytuacja, że młodzież 

opuszcza teren szkoły. Szkoła może tylko wyciągać konsekwencje od tych uczniów,  

którzy opuszczają teren szkoły. Konsekwencje zgodnie ze Statutem zostaną wyciągnięte. 

Dyrektor nie chce pochopnie podejmować decyzji. Policja zajęła się tą sprawą. Szkoła  

nie miała żadnego zgłoszenia ze strony rodziców i innych osób. Żadna obdukcja nie została 

przeprowadzona. Fakt zaistniał, konsekwencji zdrowotnych wśród uczniów na szczęście  

nie ma. Współpraca z Policją jest, już klasy pierwsze biorą udział w pogadankach odnośnie 

prawidłowego zachowania, konsekwencji prawnych co do popełnianych czynów.  

Cały czas Szkoła działa, pracuje, nie bagatelizuje tej sprawy.  

Wiceprzewodniczący poinformował, że do Biura Rady wpłynęły dwa pisma. Pierwsze pismo 

Naczelnika Urzędu Skarbowego w Kluczborku dotyczące informacji o przeprowadzonej 

analizie oświadczeń majątkowych. Drugie pismo Regionalnej Komisji Orzekającej w Opolu 

w sprawie naruszenia dyscypliny finansów publicznych przy Regionalnej Izbie 

Obrachunkowej w Opolu. Sprawa dotyczy Pana Starosty i kwestii zawiązanych z audytorem 

wewnętrznym. O głos został poproszony Sekretarz Adam Radom, który wyjaśnił, że dotyczy 

to przeprowadzonej w 2022 roku kompleksowej kontroli. Jeżeli chodzi o audyt to sytuacja 

jest bezdyskusyjna. Miała miejsce sytuacja taka, że w 2019 roku rozpoczęte było zadanie 

audytowe, które zostało przedłożone w 2020 roku. Przepis mówi i orzecznictwo, że audyt  

jest zaliczony na poczet roku 2019 a nie wtedy kiedy jest przyjęte sprawozdanie  

i jego zakończenie. Tutaj nie chodziło tylko o zatrudnienie audytora ale również  

o zachowanie ciągłości. Ciężko jest kogoś znaleźć na rynku audytorów i nam się to niestety 

nie udało. Dopiero udało się znaleźć audytora w marcu 2021 roku i po przekroczeniu 

100 000 000zł budżetu powiatu konieczne jest zatrudnienie audytora na umowę. Nie mógł 

być to audytor usługodawca. Dopiero po drugim naborze udało się zatrudnić audytora,  

na warunkach pracy które audytor mógł podjąć. Nie było audytu zakwalifikowanego na 

poczet 2020 roku jak również nie była zachowana ciągłość, stad taka decyzja Komisji 

Orzekającej. Od marca 2021 do dnia dzisiejszego ta ciągłość jest zachowana. Głos zabrał  

Pan radny Piotr Pośpiech, który powiedział, że dwóch uprawnionych audytorów pracuje  
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w Starostwie. Czy nie można było nić w tym temacie zrobić? Pan Sekretarz odpowiedział,  

że  on osobiście w czynnościach audytowych nie może uczestniczyć, z racji prowadzenia 

czynności operacyjnych. Druga osoba, która wróciła z urlopu bezpłatnego objęła stanowisko, 

w związku z którym uczestniczyła również w czynnościach operacyjnych i tego audytu  

nie mogła przeprowadzić.  

Przewodniczący Rady Andrzej Olech w imieniu Burmistrza Miasta Kluczborka i pozostałych 

Organizatorów zaprosił wszystkich w najbliższy weekend na kluczborski Rynek, gdzie 

odbędzie się Jarmark Bożonarodzeniowy.  

 

 

Do punktu 6 porządku obrad 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady podziękował wszystkim 

zebranym za udział w obradach i o godz. 14:15 zamknął LIX Sesję Rady Powiatu  

w Kluczborku. 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

 

 

                                                                  Przewodniczący Rady Powiatu 

                                                        w Kluczborku  

                                                         Andrzej Olech 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała: 

Anna Klyszcz  


